
 

 Zápis 
 

ze 4. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 28. 4. 2020 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 24 
 
Omluveni: - 
Hosté: Ing. Starý, prof. Kotrba, Ing. Härtel, doc. Jahoda, Mgr. Kinzlová, prof. Matějka, prof. Vojtěch, 
Ing. Chválná, Ing. Jelínek, Mgr. Kříž, Ing. Dobšík 
 
Zasedání proběhlo pře aplikaci Microsoft Teams. Hlasování a diskuse proběhly podle předem 
nastavených pravidel v souladu se zákonem „Lex specialis“ 
 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 28. 4. 2020 
1. Schvalování vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád VŠCHT Praha“ 

2. Schválení návrhu členů Etické komise VŠCHT Praha 

3. Projednání zprávy o Institucionálním plánu VŠCHT Praha za rok 2019 

4. Rozpočet VŠCHT Praha 2020, první čtení 

5. Volební řád VŠCHT Praha, zahájení diskuse 

6. Různé 

a) Informace z kolegia rektora 

 

 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel 24  – 0 – 0) 

 

Ad 1. Schvalování vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád VŠCHT Praha“  

 

Prorektor Jahoda úvodním slovem představil změny ve Studijním a zkušebním řádu, které jsou 

vyvolány opatřeními vlády ČR v souvislosti s koronavirem. Mj. definuje možnost provádění zkoušek 

distančně (implementace zákona „Lex specialis“) a oddělení státních závěrečných zkoušek od 

obhajob kvalifikačních prací. V diskusi bylo potvrzeno, že se jedná o dočasnou úpravu. Nová verze 

Studijního a zkušebního řádu vznikne v průběhu léta. Dále byla diskutována organizace zkušebních 

termínů i technické řešení distančního zkoušení. 

 

Usnesení: AS souhlasí s vnitřním předpisem „Studijní a zkušební řád VŠCHT Praha“ v předloženém 

znění. 

Hlasování: 24– 0 – 0 

Ad 2. Schválení návrhu členů Etické komise VŠCHT Praha 

 

Předseda AS shrnul vývoj ve věci Etické komise. Změnou jednacího řádu došlo ke změně počtu členů 

(z 5 na 7), přičemž AS VŠCHT nominuje 3 členy. Předsedou je nyní prof. Hasal a měl by působit 

v komisi i nadále (byl již nominován AS FCHI). AS VŠCHT Praha navrhuje dva kandidáty: Ing. Soňu 

Hříbalovou, studentku doktorského studia, za studenty, MUDr. Danielu Humlovou, zástupce z řad 

externistů a lékařů. 



V diskusi předseda studentské části, ing. Med zdůvodnil nominaci Ing. Hříbalové. Předseda uvedl, že 

senát navrhuje celkem 3 delegáty. Poslední kandidát bude schválen hlasováním per-rollam. 

 

Usnesení: AS souhlasí s  návrhem členů Etické komise VŠCHT Praha (Ing. Hříbalová, MUDr. Humlová)  

Hlasování: 24– 0 – 0 

 

Ad 3. Projednání zprávy o Institucionálním plánu VŠCHT Praha za rok 2019 

 

Předseda AS představil „Úplnou zprávu o plnění stanovených cílů Institucionálního plánu VŠCHT 

Praha pro období 2019-2020“. Toto znění projednala Správní rada 6. 4. 2020.  

K tomuto dokumentu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Usnesení: AS projednal dokument  „Úplná zpráva o plnění stanovených cílů Institucionálního plánu 

VŠCHT Praha pro období 2019-2020 

Hlasování: 24– 0 – 0 

Ad 4. Rozpočet VŠCHT Praha 2020, první čtení 

Kvestorka, ing. Chválná představila senátu Rozpočet VŠCHT Praha na rok 2020. Do rozpočtu byly 
zahrnuty i úpravy vyplývající z nouzového stavu. Propady se očekávají spíše až v dalších letech. 
Zdrojová část rozpočtu je snížena v položkách doplňkové činnosti, konference, příjmy z ubytování.  
Na pokrytí bude využita část úspor. Dále paní kvestorka zmínila nutné investiční položky: propojení 
budov A a B, rekonstrukce prostor na B, Běstvina, rekonstrukce excelentních laboratoří na B, obnova 
přístrojového vybavení CL, klíčové akce. Informace dále doplnil ředitel SÚZ Ing. Starý a pan rektor. 
Z další diskuse senátorů se zástupci vedení vyplynulo, že dopad změny přístupu k platbě DPH na 
vysokých školách je součástí rozpočtu a jedná se o odhad. Nedochází ke změně tarifu, ale k určitému 
navýšení osobních prostředků ano. To hlavně souvisí s loňskou změnou tarifu, která se nyní promítne 
do mezd v celém roce. Celoškolské náklady počítají s investicí do posluchačských laboratoří 
biochemie a do projektu InCeMet (ve výši schválené AS). 

Dále bylo diskutováno prodloužení snížení kolejného, příprava rozvodu technických plynů v rámci 
generelu a vybudování excelentních laboratoří. Dále ing. Härtel, vedoucí výpočetního centra, 
podrobně zdůvodnil na žádost senátorů jednotlivé investiční položky. Prorektor Pospíšil doplnil, že 
jednotlivé položky podrobně projednala Rada VC. V dalším průběhu jednání se diskutovali i 
záležitosti, které s rozpočtem souvisí nepřímo, jako navýšení ceny technických plynů, nutnost 
kvalitního ozvučení velkých poslucháren, výběrové řízení na nákup počítačů a nový docházkový 
systém. 

Finální rozpočet bude předložen 19. 5. 2020 na zasedání AS. 

Ad 5.  Volební řád VŠCHT Praha, zahájení diskuse 

Ing. Kovář- seznámil AS s výsledkem debaty studentů, kteří navrhují některé změny ve volebních 

řádech akademických senátů. Byl vypracován dokument, který navrhované změny specifikuje, a byl 

odeslán k přečtení. Jedná se o zahájení diskuse, která by měla vyústit k projednání důležitých návrhů 

s rektorem, resp. děkany. Změna by vedla k dalšímu zjednodušení voleb a zvýšení volební účasti. 

 

 



Ad 6.   

1. Různé 

a) Informace z kolegia rektora (21. 4. 2020) 

- změny organizace školního roku 

- stav přihlášek do doktorského studia 

- chystá se Výroční zpráva o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření 

- stav projektu InCeMet  

- příprava dohody rektora s děkany 

 

 

 

 

 

 

Příští zasedání AS bude 19. 5. 2020 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                             Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 
 


